

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської облдержадміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

(інформаційний список статей)

IV квартал 2024 року

Черкаси 2025

**УДК 016:[008:061(477.46):070
318**

Укладачка

Л. К. Кравченко

Редакторка

О. І. Дяглюк

318 Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси. Вип. 4 : інформ. список / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комунал. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. Л. К. Кравченко].– Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2024. – 9 с.

Бібліографічний список містить інформацію з обласних та районних періодичних видань. Він відображає панораму культурного життя області, висвітлює питання регіональної культурної політики, важливі проблеми культури сьогодення, впровадження інноваційних форм роботи в закладах культури та інше. Матеріал цього випуску систематизований за розділами «Бібліотеки територіальних громад», «Музейна Черкащина», «Культурно-мистецьке життя громад».

Видання розраховане на керівників відділів культури, спеціалістів галузі.

УДК 016:[008:061(477.46):070

Бібліотеки територіальних громад

1. Величко, В. Сергій Батура презентував печворк / Валентина Величко // Черкас. край. – 2024. – 27 листоп. (№ 48). – С. 8.

Новітній літературний жанр – «колективний літературний печворк» – представив письменник С. Батура в Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка.

2. Вівчарик, О. Тепло з рідної домівки на фронт: як смілянські бібліотекарки печуть пиріжки для захисників / Олександр Вівчарик. – Сміла. – 2024. – 20 листоп. (№ 47). – С. 1, 2.

Смілянська центральна міська бібліотека імені Олени Журливої – осередок волонтерства: бібліотекарі печуть пиріжки та допомагають армії.

3. Горобець, В. Жіночий клуб «Між нами, жінками»: тепло і підтримка кожної зустрічі / Вікторія Горобець. – Златокрай. – 2024. – 14 листоп. (№ 46). – С. 4.

Клуб за інтересами діє в Золотоніській центральній бібліотеці для дорослих та дітей.

4. Качан, О. Дитячі вірші об'єднали дорослих і малечу / Ольга Качан // Шполян. вісті. – 2024. – 12 груд. (№ 50). – С. 4.

У Шполянській міській бібліотеці КЗ «Центр культури і дозвілля» організували цікаву зустріч із поетом-земляком В. Подорогою.

5. Моренко, Л. Про війну-дітям. І не тільки / Людмила Моренко // Черкас. край. – 2024. – 9 жовт. (№ 41). – С. 3.

У Публічній бібліотеці Корсунь-Шевченківської міської ради відбулася презентація книги Аліни Отземко «Чому тато не вдома?».

6. Олійник, В. Пісенні візерунки Валерія Склера / Валентина Олійник // Світлий шлях. – 2024. – 21 листоп. (№ 47). – С. 2.

У Публічній бібліотеці Чорнобаївської селищної ради відбулася творча зустріч із композитором, баяністом, лауреатом літературно-мистецької премії імені Івана Дробного Валерієм Склером, жителем села Придніпровське.

7. «Передзвони-3» // Колос. – 2024. – 24 жовт. (№ 43). – С. 1.

Презентація збірника літературно-музичного об'єднання «Передзвони-3» у Тальнівській центральній бібліотеці.

8. Перець, С. Волонтерство в оточенні книг / Світлана Перець // Надросся. – 2024. – 5 груд. (№ 49). – С. 3.

Бібліотекарі Публічної бібліотеки Корсунь-Шевченківської міської ради активно долучилися до волонтерської діяльності.

9. Перець, С. Смартфон у поміч, або Як бібліотекарі допомагають літнім людям опановувати сучасні технології / Світлана Перець // Надросся. – 2024. – 21 листоп. (№ 47). – С. 4.

У Публічній бібліотеці Корсунь-Шевченківської міської ради діє «Хаб цифрової освіти».

10. Петренко, В. Лисянська бібліотека поповнилася книгами німецьких авторів / Валентина Петренко // Понад Тікичем. – 2024. – 16 листоп. (№ 46). – С. 3.

Завдяки проєкту «Німецька книжкова полиця в Україні», фонд бібліотеки поповнився цікавими виданнями.

11. У Черкасах презентували бестселер Василя Шкляра // Черкас. край. – 2024. – 9 жовт. (№ 41). – С. 8.

У Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка відбулася презентація книги «Заячий костел» відомого письменника, нашого земляка Василя Шкляра.

12. [Черкаська] Обласна юнацька бібліотека [ім. Василя Симоненка] стала лауреатом всеукраїнського конкурсу [«Бібліотека року 2024»] [Електронний ресурс] // Про все : [портал]. – 2024. – 15 жовт. – <https://provce.ck.ua/oblasna-iunatska-biblioteka-stala-laureatom-vseukrainskoho-konkursu/> (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

Музейна Черкащина

1. Балякіна, Т. На перетині божевільного та божественного: у Черкасах виставку [«Бути Чи Не Бути»] живопису [художника Миколи Дзвоника] відкрили перформансом [«Гамлет. Шекспір» Олександра Дувінського] (фото, відео) [Електронний ресурс] / Тетяна Балякіна // Про все : [портал]. – 2024. – 13 листоп. – <https://provce.ck.ua/na-peretyni-bozhevilnoho-ta-bozhestvennoho-u-cherkasakh-vystavku-zhyvopysu-vidkryly-perfomansom-foto-video/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

Відкриття виставки у Черкаській арт-галереї «Склад № 5».

2. Балякіна, Т. Невідомий Теліженко: у Черкасах презентували виставку маловідомих робіт митця [Електронний ресурс] / Тетяна Балякіна // Про все : [портал]. – 2024. – 1 листоп. – <https://provce.ck.ua/nevidomyy-telizhenko-u-cherkasakh-prezentuvaly-vystavku-malovidomykh-robit-myttsia/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

Виставка графіки та витинанок «Заповіт Миколи Теліженка» народного художника України М. Теліженка (1951–2024) із приватної колекції В. Метеля у Музеї «Кобзаря» Т. Шевченка (м. Черкаси).

3. Власенко, Т. Для вишитої сорочки свята не потрібно / Тетяна Власенко // Колос. – 2024. – 7 листоп. (№ 45). – С. 2.

Персональна виставка «Поклик душі» тальнівської майстрині-вишивальниці Марини Гайшук діяла в Тальнівському музеї історії.

4. Гончарук, М. Вищий пілотаж музею / Марина Гончарук // Україна молода. – 2024. – 2 жовт. (№ 40). – С. 10.

Маньківський селищний краєзнавчий музей, розташований у селі Дзензелівка Уманського району, відзначив 35-ліття. Урочистості з нагоди свята унікального музею. Аматорські колективи Дзензелівки зібрали для ЗСУ понад 6 мільйонів гривень.

5. Гордієнко, С. «Пам'ятаємо, щоб жити...» / Тамара Гордієнко // Трудова слава. – 2024. – 11 жовт. (№ 41). – С. 3.

Працівники історичного музею Кам'янського ДІКЗ разом із родинами загиблих Героїв-земляків розгорнули виставку «Пам'ятаємо, щоб жити...».

6. Калюжна, С. Ікони для полеглих побратимів: на Черкащині прикордонники освятили образи, що написані на дошках від ящиків для снарядів [Електронний ресурс] / Світлана Калюжна // Про все : [портал]. – 2024. – 1 жовт. – <https://suspilne.media/cherkasy/848477-ikoni-dla-poleglih-pobratimiv-na-cerkasini-prikordonniki-osvatili-obrazi-so-napisani-na-doskah-vid-asikiv-dla-snaradiv/> (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

У гетьманській резиденції Богдана Хмельницького в Чигирині проведено освячення ікон художника О. Клименка, написаних на дошках від снарядів.

7. Костенко, С. Пейзажі гармонії Дениса Невкритого / Світлана Костенко // Надросся. – 2024. – 17 жовт. (№ 42). – С. 8.

Відкриття виставки робіт українського художника, реставратора Д. Невкритого (1895–1970) в музеї «Палац Понятовського» (м. Корсунь-Шевченківський).

8. «Кременчуцьке «море»: незатоплена пам'ять»: у Чигирині [Музеї Богдана Хмельницького Національного історико-культурного заповідника «Чигирин» (Черкаська обл.)] відкрили виставку про переселення придніпровських сіл [у 1959 р. через будівництво Кременчуцького водосховища] [Електронний ресурс] // Укрінформ : [інтернет-платформа]. – 2024. – 2 листоп. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3922848-kremencucke-more-nezatoplena-pamat-u-cigirini-vidkrili-vistavku-pro-pereselenna-pridniprovskih-sil.html>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

9. Марків, Н. У [Національному] заповіднику «Батьківщина Шевченка» [(Черкаська обл.) до 210-ї річниці з дня народження Тараса Шевченка] перекрыли очеретяні дахи та відремонтували старовинний вітряк: чому це важливо [Електронний ресурс] / Наталка Марків // Вечір. Київ : [інтернет-версія]. – 2024. – 29 жовт. – <https://vechirniy.kyiv.ua/news/104296/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

Див. № 11, 12.

10. Мороз, С. Від ритму спільних сердець вони зігрілись.../ Світлана Мороз // Колос. – 2024. – 5 груд. (№ 49). – С. 3.

Літературно-музичне об'єднання «Передзвони» провело своє традиційне зібрання в Тальнівському музеї історії.

11. На батьківщині Шевченка відреставрували хати 19 століття та 150-літній вітряк // Понад Тікичем. – 2024. – 9 листоп. (№ 45). – С. 3.

У Національному заповіднику «Батьківщина Тараса Шевченка» презентували відновлені об'єкти культурної спадщини

Див. № 9, 12.

12. На Черкащині відреставрували хати та вітряк у музеї Тараса Шевченка [Електронний ресурс] : фото // Про все : [портал]. – 2024. – 28 жовт. – <https://provce.ck.ua/na-cherkashchyni-vidrestavruvaly-khaty-ta-vitriak-u-muzei-tarasa-shevchenka-foto/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

Про виконанні роботи та презентацію відреставрованих об'єктів ХІХ ст. у Національному заповіднику «Батьківщина Тараса Шевченка» (с. Шевченкове, Черкаська обл.).

Див. № 9, 11.

13. Нечуєві дні у Стеблеві // Черкаський край. – 2024. – 4 груд. (№ 49). – С. 8.

У Стеблівському літературно-меморіальному музеї І. С. Нечуя-Левицького вшанували пам'ять письменника І. С. Нечуя-Левицького з нагоди 186-річчя від дня його народження.

14. Нові дослідження науковців Заповідника // Надросся. – 2024. – 7 листоп. (№ 45). – С. 4.

У Публічній бібліотеці Корсунь-Шевченківської міської ради відбулися Вісімнадцяті наукові читання.

Культурно-мистецьке життя громад

1. Виставою [«Украдене щастя» за однойменною п'єсою Івана Франка] черкаського [академічного обласного українського музично-драматичного] театру [ім. Тараса Шевченка] відкрили Міжнародний театральний фестиваль [«Золотий Лев»] [Електронний ресурс] // Про все : [портал]. – 2024. – 5 жовт. – <https://provce.ck.ua/vystavoiu-cherkaskoho-teatru-vidkryly-mizhnarodnyy-teatralnyy-festyval/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

2. Гончар, Н. Мистецтву віддані серця / Надія Гончар // Понад Тікичем. – 2024. – 16 листоп. (№ 46). – С. 2.

На сцені Кам'янобрідського сільського будинку культури вітали з нагоди професійного свята працівників культури Бужанської ТГ Звенигородського району.

3. Горобець, В. Ювілей «Задніпрян»: вечір музики, пам'яті та підтримки фронту // Вікторія Горобець. – Златокрай. – 2024. – 14 листоп. (№ 46). – С. 4.

Благодійний святковий концерт, присвячений 30-річчю народного аматорського ансамблю пісні і танцю «Задніпряни» в Золотоноші.

4. Добринська, В. Провісники української пісні // Валентина Добринська // Трибуна хлібороба. – 2024. – 21 листоп. (№ 45). – С. 3.

Благодійний концерт хору міста та села в Христинівському центрі культури та дозвілля з нагоди 25-річного ювілею відомого аматорського колективу.

5. Драбівська дитяча школа мистецтв зустріла свій 60-й день народження // Драбівщина. – 2024. – 8 листоп. (№ 45). – С. 2.

6. Земляки вшанували легендарного борця Івана Піддубного // Родина і світ. – 2024. – 10 жовт. (№ 41). – С. 1.

Заходи в Черкасах і в селі Красенівці на Чорнобаївщині, де народився та виріс Іван Піддубний, який прославив Україну на весь світ.

7. Ім'я Михайла Старицького живе в серцях українців // Родина і світ. – 2024. – 21 листоп. (№ 47). – С. 1.

Із нагоди 185-ї річниці від дня народження Михайла Старицького на батьківщині письменника в селі Кліщенці на Чорнобаївщині відбулося вшанування пам'яті митця та вручення Всеукраїнської літературно-мистецької премії його імені.

8. Капля, А. Золотоніські колективи підтвердили звання Народного: з народу й для народу / Алла Капля // Златокрай. – 2024. – 10 жовт. (№ 41). – С. 5 ; 17 жовт. (№ 42). – С. 5; 31 жовт. (№ 44). – С. 5.

Дев'ять аматорських колективів удостоєні високого звання «народний», а цьогоріч кожен із них підтвердив його.

9. Котик, В. Оркестр «Paradise» – музика, яка повертає барви життя / Віталія Котик // Жашківщина. – 2024. – 20 груд. (№ 101/102). – С. 4.

Естрадно-джазовий оркестр «Paradise» (керівник-Роман Мулик) Жашківської мистецької школи виступив із благодійним концертом. Словами вдячності вітали ветеранів війни, рідних воїнів, які захищають Україну.

10. Марченко, Т. «Кліщенські вечорниці»: до дійства долучилися й дорослі, й діти / Таміла Марченко // Родина і світ. – 2024. – 28 листоп. (№ 48). – С. 4.

До 185-річчя від дня народження Михайла Старицького у Кліщенській громаді на Чорнобаївщині вшанували велич таланту письменника і драматурга Михайла Старицького.

11. На Калинопільщині весело та дружно відсвяткували Андрія: кусали калиту, ворожили на пампушках, танцювали «зайчика» // Новий дзвін. – 2024. – 5 груд. (№ 49). – С. 8.

Свято Андрія цікаво відзначили в Калинопільській, Єрківській та Мокрокалигірській територіальних громадах Звенигородського району.

12. Народними піснями порадував слухачів ансамбль «Шумовиця» // Родина і світ. – 2024. – 3 жовт. – С. 4.

Аматорський ансамбль села Іркліїв Іркліївської ТГ Золотоніського району взяв участь у благодійному заході «Козацька слава» у місті Переяславі на підтримку ЗСУ.

13. Нікітенко, Л. «Україно, ти моя молитво» / Людмила Нікітенко // Україна молода. – 2024. – 23 жовт. (№ 43). – С. 2.

На Черкащині визначено лауреатів Всеукраїнської літературної премії імені Василя Симоненка.

14. Перець, С. «Майстри Виграївського краю» / Світлана Перець // Надросся. – 2024. – 24 жовт. (№ 43). – С. 3.

Директорка Виграївського будинку культури Оксана Сутика представила односельцям цікавий творчий проєкт (Корсунь-Шевченківський район).

15. Рогова, І. Єдиний дитячий оркестр у громаді / Ірина Рогова // Колос. – 2024. – 21 листоп. (№47). – С. 2.

Дитячий духовий оркестр у селі Мошурові Звенигородського району (керівник Ю. М. Горб).

16. У Марокко [Королівському інституті берберської культури в м. Рабаті] відкрилась виставка рушників [«Рушниковий гай: світ українського рушника»] черкаської майстрині [Олександри Теліженко] [Електронний ресурс] // Про все :

[портал]. – 2024. – 22 листоп. – <https://provce.ck.ua/u-marokko-vidkrylas-vystavka-rushnykiv-cherkaskoi-maystryni/> (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

17. У Смілі започатковано міський конкурс академічного вокалу імені відомої смілянки // Сміла. – 2024. – 25 груд. (№ 52). – С. 1.

У музичній школі № 2 за сприяння Смілянського відділу культури відбувся міський конкурс академічного вокалу імені Клари Брун.

18. У США презентували авторську виставку випускниці смілянської гімназії // Сміла. – 2024. – 18 груд. (№ 51). – С. 4.

У Музичній бібліотеці та Школі міжнародних та глобальних студій Університету Індіани діяла авторська виставка «Чотири ноти з України» дослідниці Тіни Пересунько (з історії мелодії «Щедрика» композитора Миколи Леонтовича).

19. У тисячний день повномасштабної війни в Черкасах [у кінотеатрі «Україна»] презентували [документальний] фільм «Довга доба» [режисера Алана Бадоева та каналу «1+1»] [Електронний ресурс] // Про все : [портал]. – 2024. – 19 листоп. – <https://provce.ck.ua/u-tysiachnyy-den-povnomasshtabnoi-viyny-v-cherkasakh-prezentuvaly-film-dovha-doba/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

20. У Черкасах відкрили центр гончарства [для соціальних категорій містян] [Електронний ресурс] // Про все : [портал]. – 2024. – 1 листоп. – <https://provce.ck.ua/u-cherkasakh-vidkryly-tsentr-honcharstva/> (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

21. У черкаському ЦНАПі презентували благодійну виставку [«Добрі історії». Художній проєкт є частиною міської Програми надання стипендій для реалізації проєктів у галузі культури Черкас] [Електронний ресурс] // Про все : [портал]. – 2024. – 7 листоп. <https://provce.ck.ua/u-cherkaskomu-tsnapi-prezentuvaly-blahodiynu-vystavku/>. (дата звернення: 21.04. 2025). – Назва з екрана.

22. Черкаська вистава «Після Перемоги» [Черкаського академічного обласного українського музично-драматичного театру ім. Тараса Шевченка та Театральної студії «Рампа»] посіла перше місце на інклюзивному [онлайн-] фестивалі [Артплатформи «ІНталанти-митціUA»] [Електронний ресурс] : [постановку здійснено в межах проєкту «Митцем може стати кожен, хто хоче і має, що сказати суспільству» за сприяння Українського культурного фонду] // Про все : [портал]. – 2024. – 10 жовт. – <https://provce.ck.ua/cherkaska-vystava-pislia-peremohy-posila-pershe-mistse-na-inkliuzyvnomu-festyvali/>. (дата звернення: 21.04.2025). – Назва з екрана.

23. Черкаський симфонічний грав у Відні // Черкаський край. – 2024. – 18 груд. (№ 51). – С. 1.

Академічний симфонічний оркестр Черкаської обласної філармонії здійснив турне по Австрії.

24. Чернецький, І. Лисянські пенсіонери пропагують українську пісню і донатять на ЗСУ / Іван Чернецький // Понад Тікичем. – 2024. – 14 груд. (№ 50). – С. 3.

Вокальний ансамбль «Джерело» (керівник-Галина Славінська) з Лисянки є активним учасником культурно-мистецьких заходів.

Бібліографічне видання

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

Інформаційний список

IV квартал 2024 року

Укладачка

Кравченко Любов Ксенофонтівна

Відповідальна за випуск

Л. Д. Дядик

Редакторка

О. І. Дяглюк

Комп'ютерне опрацювання

Кравченко Любов Ксенофонтівна

Формат 60x84/16

Комунальний заклад « Обласна універсальна наукова бібліотека імені
Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

18001, м. Черкаси, вул. Байди-Вишневецького, 8.

Підписано до друку 10.04.2025. Тир. 10. Ксерокс ОУНБ імені Тараса Шевченка